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 ملخص الدراسة:  

يُعد الاشهار في الجزائر قطاعًا حيويًا يؤثر بشكل كبير عل المجتمع والاقتصاد الوطني، حيث يلعب دورًا   
ا يساهم في تحسين  محوريًا في توجيه السلوك الاستهلاكي وتعزيز الوعي بالمنتجات والخدمات المتاحة، مم

مستوى المعرفة والمعلومات لدى الجمهور حول الخيارات المتاحة في السوق، ولقد شهدت الجزائر اليوم تطورًا  
السوق  نمو  يعكس  الوسائط مما  بالإعلانات عبر مختلف  الاهتمام  الإشهار، ومع زيادة  ملحوظًا في قطاع 

فإ  الاجتماعية  الناحية  من  أمّا  وتطورها.  والقيم  الإعلانية  العام  الذوق  وتوجيه  تشكيل  في  يسهم  الاشهار  ن 
وتحسين   الاستثمارات  زيادة  في  يساهم  الاشهار  أن  على  ناهيك  ينقلها،  التي  الرسائل  خلال  من  الثقافية 
المبيعات وتحقيق عائدات اقتصادية كبيرة وتنشيط الاقتصاد الوطني وفيما يتعلق بالخدمات السياحية الفندقية  

ي الاشهار  والخدمات فإن  للمرافق  الترويج  من خلال  السياحة،  قطاع  وتعزيز  السياح  لجذب  فعالة  أداة  عتبر 
 المتميزة التي تقدمها الفنادق، مما يعزز سمعة الجزائر كوجهة سياحية متميزة.  

 
 السياحة، الاقتصاد، الفندقة، الترويج،   الكلمات المفتاحية: الاشهار، زيادة الاستثمارات، تحسين المبيعات،

   الخدمات.

Study Summary: 

 Advertising in Algeria is a vital sector that greatly affects society and the national 

economy, as it plays a pivotal role in directing consumer behavior and enhancing awareness 

of available products and services, which contributes to improving the level of knowledge and 

information among the public about the options available in the market. Today, Algeria has 

witnessed a remarkable development in the advertising sector, with the increased interest in 

advertisements across various media, which reflects the growth and development of the 

advertising market.  From a social standpoint, advertising contributes to shaping and directing 

public taste and cultural values through the messages it conveys. Not to mention that 

advertising contributes to increasing investments, improving sales, achieving significant 

economic returns, and stimulating the national economy. With regard to hotel tourism 

services, advertising is considered an effective tool to attract tourists and promote. The 

tourism sector, by promoting the distinguished facilities and services provided by hotels, 

which enhances Algeria’s reputation as a distinguished tourist destination. 

 

Key Words: Advertising, Increasing Investments, Improving Sales, Tourism, Economics, 

Hotel, Promotion, Services.  
 

 
 
 


